
Beste Lezer, 

 

Ik hoop dat u alle reacties op deze consultatie ter harte neemt en er uw voordeel mee doet. Samen 

moeten we Nederland veiliger maken, ook wanneer daar een verbod voor nodig is. 

 

Voorop wil ik stellen dat het begrijpelijk is dat de politiek besluit enkele maatregelen te treffen 

omtrent enkele categorieën vuurwerk. Gezien de druk vanuit de publieke opinie wordt ze hiertoe 

gedwongen. De mening vanuit de publieke opinie wordt echter helaas gevormd door het beeld 

afgegeven door media, waarbij onwaarheden worden gepresenteerd als waarheden en deze 

uitvergroot.   

 

De genoemde categorieën zullen slechts een fractie van het gewenste resultaat boeken, daar de te 

verbieden producten niet de lading dekken.  

 

Graag noem ik u een aantal te nemen maatregelen die tot meer resultaat zouden leiden. Daarbij zal 

ik aangeven waarom de voorgestelde maatregelen naar mijn idee te weinig resultaat bieden.  

  

In onze vuurwerkwinkel proberen mijn collega’s en ik onze klanten zoveel als mogelijk middelen en 

adviezen mee te geven om de jaarwisseling veilig door te komen.  

 

- Mensen lezen slecht en liever helemaal niet. Het zou daarom beter helpen, wanneer 

voorschriften middels afbeeldingen op het vuurwerk komen staan. 

- Vuurwerk zou niet om mogen vallen, maar dit gebeurt toch. Wat wij in onze winkel doen is 

mensen adviseren het vuurwerk altijd te klemmen tussen twee stenen. Het is ongekend 

hoeveel mensen daarop reageren met ‘daar heb ik zelf nooit aan gedacht’. Vuurwerk valt 

daarmee gegarandeerd nooit om.  

Ik snap dat er de angst heerst dat mensen de stenen ook gaan gebruiken voor andere dingen, 

zoals gooien bij ruzie. We hebben voornamelijk te maken met ongelukken en geweld bij 

dronken mensen.  Als zij iets willen hebben om mee te gooien zullen ze wel op zoek gaan 

naar iets. Een setje stenen zal daarin naar mijn idee het probleem niet vormen.  

- Vuurpijlen veroorzaken branden en vallende delen. Deze categorie zou naar mijn idee beter 

uit de handel worden genomen. Bij voorkeur Europees. Mochten ze toch blijven dan is ons 

advies aan klanten altijd: ‘pak een emmer zand en zet daarin een lege fles’.  

Dit is evenals stenen een middel dat iedereen in huis heeft en dus ook door iedereen 

toegepast kan worden.  

- Nog gevaarlijker dan vuurpijlen zijn de singleshots. Deze categorie zie ik liever vandaag dan 

morgen verdwijnen. Met name de bulk-packs maken het riskant. Ik weet van mijn eigen 

omgeving dat het leuk is om een aantal van die dingen af te steken. Zodra je er 5 á 6 hebt 

gehad begint het ‘saai’ te worden en gaat het experimenteren beginnen. Singleshots zijn vrij 

instabiel en met name de zwaardere zijn niets meer dan rondvliegende nitraten.  

Wat ik bij mij thuis in de speeltuin zoal zie gebeuren met singleshots; ze worden op de 

glijbaan gelegd, in de put gestoken, op de kop gezet, vastgehouden, vastgeklemd en soms 

zelfs aangestoken en dan weggegooid.  

- Het knalvuurwerk kan voor zolang het nog is toegestaan ook aan banden worden gelegd 

door de branche. Voor knalvuurwerk geldt namelijk evenals voor singleshots dat de eerste 

leuk zijn om aan te steken. Daarna begint het experimenteren. Daarom zou ik zeggen dat het 

aantal knallen per verpakking terug gebracht moet worden naar maximaal 20 stuks. Hierbij 

zou als extra maatregel kunnen gelden dat er per klant maximaal 2 knalartikelen kunnen 

worden gekocht. Het is niet waterdicht, maar verhoogd voor mensen de drempel om meer 



knalvuurwerk te halen en er dan mee te experimenteren.  

De prijs van het knalvuurwerk zou ook opgevoerd kunnen worden. Legaal knalvuurwerk is 

helaas het probleem niet. Hiermee zal dan ook niet het gewenste resultaat behaald worden. 

Letsels uit de rapportages voortgekomen uit legale knallers zijn naar mijn idee onwaar. 

Mensen roepen dit enkel uit angst hun letsel niet door de verzekering vergoedt te krijgen. 

- Toen ik jonger was waren er een aantal F2 producten die een aantal jaren geleden terug 

gebracht zijn naar F1. Het is mij altijd onduidelijk geweest waarom deze keuze is gemaakt.  

De mensen die meest fel tegen vuurwerk zijn, zijn diegene met huisdieren (zelf heb ik ook 

een hond). De meeste dieren zijn als de dood voor vuurwerk.  

Het lijkt mij dan ook goed dingen als knetterballen, linten, etc. terug te brengen onder 

categorie F2. Hiermee voorkom je dat de overlast voor dieren al begint in november. Hopelijk 

is hiervan het resultaat dat mensen met dieren het weer meer weten te relativeren.  

- Een deel van de slachtoffers ontstaat doordat mensen boven het vuurwerk hangen en het op 

de verkeerde plek van de lont ontsteken. Is het een idee een deel van de lont te verbergen in 

de cake, dat ongeacht de plek waar mensen het aansteken, er altijd nog enkele seconden 

overblijven alvorens het afgaat?  

Daarnaast vraag ik mij af of er de mogelijkheid is de lont fluoriserend te maken of een 

fluoriserende kop te geven. Hierdoor valt deze meer op in het donker, in tegenstelling tot het 

huidige groen, wat juist wegvalt tegen het donker.  

Ik weet niet hoe de regelementen omtrent lont zijn, maar zou het verlengen van de lont met 

enkele seconden ook nog een oplossing kunnen bieden? 

De laatste optie is om te bepalen dat elke cake achter de lont een contrasterende (witte) 

achtergrond moet hebben, waardoor de lont veel beter in het zicht valt.  

- Mensen zijn in de weer met allerlei soorten aanstekers, die ook voor gevaarlijke situaties 

zorgen. Wellicht is het een idee dat vuurwerkverkopers in plaats van allerlei gratis vuurwerk, 

zorgen voor een veilige aansteker.  

Zelf bieden wij onze klanten een plasma aansteker tegen kostprijs. Als de branche deze 

modificeert speciaal voor vuurwerk is ten alle tijden te voorkomen dat men boven het 

vuurwerk gaat hangen om het aan te steken. Verplicht verkopers in Nederland hun klanten 

een dergelijke aansteker mee te geven. De plasma aansteker heeft geen vlam, waardoor 

deze zeer gericht gebruikt kan worden. Tevens zijn deze niet uit te blazen. Ik weet uit eigen 

ervaring dat als je aansteker weigert te werken je steeds onvoorzichtiger wordt. Met een 

plasma aansteker wordt de kans hierop velen malen kleiner. 

- Consumenten zijn redelijk goed te sturen in hun wensen. Dit zie je bij de zwarte Pieten 

discussie en nu ook bij het vuurwerk. Een groep mensen is tegen en weet vervolgens hele 

groepen mee te krijgen.  

Ik denk dat vanuit de branche zoveel mogelijk interesse gewekt moet worden voor 

‘hufterproof’ vuurwerk als compounds. Door hier de focus op te leggen veranderd de 

interesse van consumenten richting dit vuurwerk. Hiervoor zou ook zeker gebruik gemaakt 

moeten worden van influencers.  

- Daarnaast denk ik dat er serieuze voorlichtingscampagnes gehouden moeten worden. Het is 

natuurlijk leuk als overal een pijlenstandaard etc. bijgeleverd moet worden, maar veel 

effectiever is het wanneer je mensen bewust maakt van een juiste wijze over hoe om te gaan 

met vuurwerk. Iedereen heeft de middelen in huis om zijn vuurwerk veilig af te steken. Laat 

mensen inzien hoe deze middelen te gebruiken. Diegene die het goed willen doen maakt het 

niet uit of dit is met een standaard of een emmer zand, het gaat om de informatie 

voorziening. 

 



Veel van bovenstaande ideeën en opvattingen heb ik opgedaan uit eigen ervaringen. Ik kwam het 

tegen als tiener, zie het nu als vader en verkoper van vuurwerk.  

Daarnaast heb ik een stichting opgericht die zich richt op de inzameling van taxus afval voor 

medicatie tegen kanker. Hier heb ik veel geleerd over de wijze waarop je mensen moet voorlichten 

en welke uitwerking media kan hebben op het gedrag van mensen.  

 

Naast het raadplegen van de rapportage van de veiligheidsraad heb ik zelf geen onderzoek 

uitgevoerd. Ik zou mij hier meer voor willen inzetten wanneer er vanuit u interesse is in mijn 

opvattingen/ ideeën. Daarnaast sta ik ervoor open vrijblijvend mee te denken over manieren om de 

overlast en het aantal slachtoffers terug te dringen.  

 


